
Protokół z sesji Rady Gminy Kętrzyn z dnia 31 grudnia 2018 roku Strona 1 
 

Protokół Nr III/2018 
z sesji Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia 31 grudnia 2018 roku 

 

Data i godzina spotkania 31 .12.2018 r.   godz. 10.00 - 11.30 
 

 Wójt Gminy Pan Paweł Bobrowski 
Sekretarz Gminy Pani Wioletta Dobrzańska 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Marta Szmyd 
Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 
Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego Pan Marek Lemieszek 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Robert Trusewicz 
Prezes GPK w Karolewie Pan Ryszard Ćwik 
Radni zgodnie z załączoną listą obecności 
Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

Nieobecni : Radny Pan Wiesław Dziemiela 
Radna Pani Adriana Żukowska 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Juchniewicz przywitała wszystkich zgromadzonych 
radnych , oraz poinformowała, iż na 15 radnych obecnych jest 13 radnych, w związku z czym 
sesja jest prawomocna. Dodała, iż sesja jest nagrywana i każdy powinien mieć tego świadomość. 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany proponowany porządek obrad: 
1/ Stwierdzenie prawomocności obrad 

2/ Wybór sekretarza obrad 

3/ Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami 

4/ Podjęcie uchwał : 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn 
 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2018 rok;  
 w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2018 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków;  
 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację 

projektu pod nazwą „Strategia elektromobilności na obszarze Powiatu Kętrzyńskiego z 
uwzględnieniem rozwiązań Smart City jako niezbędny element zrównoważonego 
rozwoju regionu na lata 2019-2035”  

 w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Kętrzyn z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok” 

 w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz przeciwdziałania narkomanii” 

4/ Interpelacje i zapytania radnych 
5/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

6/ Przyjęcie protokołu: 

- z sesji Rady Gminy Kętrzyn z dnia 5 grudnia 2018 roku 

7/ Sprawy różne 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Juchniewicz spytała, czy są uwagi, co do 
proponowanego porządku obrad.  
 
Sekretarz Gminy Pani Wioletta Dobrzańska zwróciła się z prośbą  o wprowadzenie do porządku 
obrad uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury. 
 
Z uwagi na brak dyskusji poddano pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury . 
Radni 13 głosami „za” przyjęli proponowaną zmianę. 
 
Przebieg głosowania : 

„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku 
obrad. 
Radni 13 głosami „za” przyjęli proponowany porządek obrad. 
 
Przebieg głosowania : 

„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
 
 
Ad. pkt 1 Stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Juchniewicz stwierdziła, że na 15 radnych obecnych 
jest 13 w związku z czym obrady są prawomocne. 

Ad.pkt. 2 Wybór sekretarza obrad 

Sekretarzem obrad została radna Pani Beata Bohdanowicz.  

Ad.pkt.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn  
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż projekt uchwały Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na 2018 rok przewidywał pierwotnie kwotę długu w wysokości 19 632 030,00 zł, a 
po zmianach na koniec roku - 18 881 542,00 zł. Dodała, iż w wykazie przedsięwzięć 
stanowiącym załącznik nr 2 do projektu uchwały wprowadzono dodatkową pozycję z uwagi na 
awarię kotła c.o. w Kruszewcu.  Kwota długu na koniec roku zmniejszyła się w stosunku do 
długu planowanego o kwotę 750 488,00 zł. Dochody i wydatki po zmianach wynoszą : dochody - 
42 148 778,38 zł  wydatki 48 961 845,38 zł. 

Radny Pan Mirosław Tomasik spytał, czy kwota długu zmniejszyła się z uwagi na niewykonanie 
wszystkich inwestycji ? 
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Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż kwota zmniejszyła się gdyż niektóre 
inwestycje w ogóle nie weszły do rocznego planu wykonania i zostały przesunięte na rok 2019.  
Są to m.in. inwestycje z udziałem środków zewnętrznych. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Radni 13 głosami „za” jednogłośnie  podjęli uchwałę  

Nr III/13/2018 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kętrzyn (zał. Nr 4 ) 

Przebieg głosowania : 
„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara,  Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
 
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2018 rok 
 
Skarbnik Gminy Kętrzyn Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż projekt uchwały przewiduje 
zwiększenie planu dochodów o kwotę 195 205,66 zł oraz zmniejszenie o kwotę 3 986 391,00 zł. 
Wynika to z tego, iż dochody planowane z tytułu takich inwestycji jak budowa placu zabaw w 
miejscowości Karolewo, termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Nakomiadach i Biedaszkach 
oraz budowa Centrum Aktywności Lokalnej w Karolewie w tym roku nie zostały realizowane i 
dochody wynikające ze środków zewnętrznych do budżetu nie wpłynęły.  Załącznik nr 1 
wskazuje, które inwestycje zostały wykonane ponad plan. Plan po zmianach wynosi                                  
42 148 778,38 zł, po stronie wydatków również nastąpiły zmiany, które dotyczyły głównie 
zmian inwestycyjnych. W uzasadnieniu dokładnie opisano które inwestycje zostały zmienione. 
Pani Skarbnik dodała, iż wyszczególniono dokładanie zadania inwestycyjne wraz z kwotą 
wydatków po zmianie. Zmiany powstały również w wydatkach bieżących - zmniejszenia i 
zwiększenia wynikają z przewidywalnego ich wykonania - do dnia dzisiejszego wykonujemy  
płatności dotyczące roku 2018. W dziale 801 nastąpiły przeniesienia wydatków między 
paragrafami i rozdziałami- dotyczy to specjalnej organizacji nauki dla dzieci niepełnosprawnych. 
Dodatkowo nastąpiło również zmniejszenie planu wydatków w niektórych paragrafach. Ponadto 
do budżetu wprowadzono nową pozycję - kwotę 1933,00 zł przeznaczoną na pomoc dla powiatu 
kętrzyńskiego. Deficyt budżetu uległ zmianie -  w tej chwili wynosi 6 813 067,00 zł i jest on 
pokryty kredytem w kwocie 6 813 067,00 zł. Wydatki inwestycyjne po zmianach w 2018 roku 
wynoszą 10 074 765,34 zł i jest to w stosunku do wydatków  - 20,58 % ogólnych wydatków . 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Radni 13 głosami „za” jednogłośnie  podjęli uchwałę  

 

Nr III/14/2018 w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Kętrzyn na 2018 
rok (zał. Nr 5) 
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Przebieg głosowania : 
 

„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
 
 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2018 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków; 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz poinformowała, iż rok budżetowy kończy się wraz z 
upływem roku kalendarzowego. Ustawa o finansach publicznych dopuszcza jednak wyjątkowe 
sytuacje, gdy jest już udzielone zamówienie publiczne i z różnych przyczyn ten wydatek do 
końca roku nie może być dokonany. W takiej sytuacji Rada Gminy ma możliwość uchwalenia 
wydatków niewygasających wraz z upływem roku budżetowego. W tym roku mamy taką 
inwestycję pn. sieć wodociągowa Karolewo- Kwiedzina, z kwotą 96 230,00 zł. Te środki zostaną 
przekazane na wyodrębniony rachunek bankowy i będą musiały być wydatkowane do                          
30 czerwca 2019 roku. 
 
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały, a następnie 
poddała go pod głosowanie.. 
Radni 13 głosami za podjęli uchwałę 
 

Nr III/15/2018 w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków 
niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2018 oraz ustalenia 
planu finansowego tych wydatków 
(zał. Nr 6) 

 
Przebieg głosowania : 

„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na 
realizację projektu pod nazwą „Strategia elektromobilności na obszarze Powiatu Kętrzyńskiego 
z uwzględnieniem rozwiązań Smart City jako niezbędny element zrównoważonego rozwoju 
regionu na lata 2019-2035”  
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski przywitał Wicestarostę Powiatu Kętrzyńskiego oraz 
radną Rady Powiatu Panią Olgę Wanago. Wójt wyjaśnił, iż projekt uchwały dotyczy programu 
uruchamianego przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Jest 
zapowiedź dużych środków zewnętrznych, lecz aby z nich skorzystać trzeba przygotować 
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strategię. W tym przypadku strategia jest przygotowywana przez powiat przy partycypacji 
poszczególnych  gmin, tak by była ona spójna na terenie całego powiatu. Koszt po stronie gminy 
wynosi  około 1900 zł.  
 
Radny Pan Mirosław Tomasik poprosił o wyjaśnienie, na czym miałoby to działanie polegać- czy 
będą to stacje tankowania paliwa wodorowego czy też inne urządzenia? 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż wydaje mu się że mogą to też być stacje ładowania pojazdów 
elektrycznych ale to wszystko to nadal jest przyszłość. Liderem jest Starostwo Powiatowe i z 
tego co wie, każda z gmin do tej strategii przystąpiła. Celem jest to, była ona spójna dla całego 
powiatu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, iż większość z radnych otrzymała już wyjaśnienia w tej 
sprawie na spotkaniu przed sesją. Radnego co prawda nie było wówczas, dlatego też  dodatkowo 
omawiamy szczegóły, by każdy miał szansę zapoznać się z tematem . 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Radni 13 głosami „za” jednogłośnie  podjęli uchwałę  

        Nr III/16/2018 w sprawie 
        udzielenia pomocy  
        finansowej Powiatowi 
        Kętrzyńskiemu na realizację 
        projektu pod nazwą  
        „Strategia elektromobilności 
        na obszarze Powiatu  
        Kętrzyńskiego z  
        uwzględnieniem rozwiązań 
        Smart City jako niezbędny 
        element zrównoważonego 
        rozwoju regionu na lata 
        2019-2035” (zał. Nr 7 ) 

Przebieg głosowania : 
„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Kętrzyn z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa art. w art. 3 ust.3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok” 
 
Sekretarz Gminy Pani Wioletta Dobrzańska wyjaśniła, iż ustawa o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie nakłada na gminę obowiązek corocznego przygotowania planu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. Projekt programu był konsultowany i po ich 
zakończeniu konsultacji został przedstawiony jako załącznik do niniejszej uchwały. 
 
Radna Pani Renata Olechnowicz spytała jaka jest kwota środków przeznaczonych na realizację 
zadań objętych tym programem? 
 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, iż w programie tej kwoty nie ma. 
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Radna Pani Renata Olechnowicz zauważyła, iż jest zapis, który wspomina, że kwoty przewiduje 
uchwała budżetowa. Spytała czy wszystkie wnioski, które zostały złożone przez organizacje 
pozarządowe zostały uwzględnione ? 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż na tym etapie wszystko jest jeszcze analizowane i w 
najbliższym czasie na pewno przekazany zostanie ostateczny obraz omawianej sprawy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Radni 13 głosami „za” jednogłośnie  podjęli uchwałę  

        Nr III/17/2018 w sprawie  
        uchwalenia  rocznego programu 
        współpracy Gminy Kętrzyn z  
        organizacjami  pozarządowymi oraz 
        podmiotami o  których mowa art. w 
        art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24  
        kwietnia 2003  roku o działalności 
        pożytku publicznego i o  
        wolontariacie na 2019 rok(zał.Nr8 ) 
Przebieg głosowania : 

„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
 
Projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii” 
 
Pan Krzysztof Plewnia Koordynator ds. rozwiązywania problemów alkoholowych w Gminie 
Kętrzyn wyjaśnił, iż zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi jak i ustawą dotyczącą przeciwdziałaniu narkomanii Rada Gminy jest 
zobowiązana do przyjęcia w/w programu na dany rok kalendarzowy, w którym określa jakie 
działania będzie podejmować w celu  eliminowania właśnie tych problemów. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały  
Radni 13 głosami „za” podjęli uchwałę  

Nr III/18/2018 w sprawie 
"Gminnego Programu Profilaktyki i 
rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałaniu  
narkomanii (zał. Nr 9 ) 

Przebieg głosowania : 
„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
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Projekt uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury 
 
Sekretarz Gminy Pani Wioletta Dobrzańska wyjaśniła, iż zarówno ustawa o prowadzeniu 
działalności  kulturalnej jak i  ustawa o bibliotekach dopuszczają możliwość połączenia obu 
instytucji kultury. Projekt zakłada połączenie Gminnego Ośrodka Kultury oraz Biblioteki 
Publicznej  Gminy Kętrzyn. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Radni 13 głosami podjęli uchwałę  

Nr III/19/2018  w sprawie 
zamiaru połączenia 
samorządowych instytucji kultury 
(zał. Nr 10 ) 

Przebieg głosowania : 
„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
 
Ad. pkt 4 Interpelacje i zapytania radnych 
 
1/ Radny Pan Mirosław Tomasik wyjaśnił, iż z wcześniejszych spotkań wynika, że będziemy 
stawać przed koniecznością podniesienia opłat za odbiór odpadów. Wyjaśnił, iż zgodnie z 
sugestiami Pana Wójta  porozmawiał z mieszkańcami na ten temat. Radny zauważył, iż w 
systemie odbioru odpadów cała kwota jest dzielona na poszczególnych mieszkańców którzy 
uczestniczą w tym systemie. W trakcie rozmów z mieszkańcami zwrócono uwagę, że bardzo 
dużo ludzi w tym systemie nie uczestniczy. W związku z Powyższym radny poprosił o  
sprawdzenie, czy są zawarte umowy na odbiór odpadów w miejscowości Kaskajmy w bloku nr 9, 
nr 15/1 , 15/3, 15/4 . Wyjaśnił, iż są podejrzenia że mieszkają tam ludzie, a umowy nie zostały 
przez nich zawarte. 
Radny zauważył, że jeżeli w systemie nie uczestniczą ludzie, którzy mieszkają na terenie naszej 
gminy to wszyscy pozostali mieszkańcy gminy pokrywają ich koszty. Radny zauważył, iż jest to 
ważne i mieszkańcy proponują, żeby przeprowadzić kontrolę - by spółka udostępniła wykaz 
lokali gdzie jest odbierana woda i na podstawie tego sprawdzić czy są podpisane umowy na 
odbiór odpadów. 
 
 
2/ Radny Pan Mirosław Tomasik zwrócił się o wyjaśnienia dotyczące podatku od nieruchomości. 
Wskazał, iż rolnik jest zwolniony z opłaty tego podatku, lecz co się dzieje w sytuacji, gdy posiada 
on kilka mieszkań? Czy taki rolnik jest zobowiązany do płacenia tego podatku i czy są one 
płacone. Radny zauważył, że na jego terenie są rolnicy którzy posiadają po 3-4 mieszkania i 
takiego podatku nie płacą. 
 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż w sprawie podatku od nieruchomości temat zostanie 
rozpoznany. W sprawie odpadów komunalnych będziemy natomiast starać się, by jak 
największa liczba osób uczestniczyła w tym systemie. W przyszłości można rozważyć zmianę 
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naliczania opłaty od m³ wody- nie będzie wówczas  żadnej wątpliwości czy ktoś  przebywa w 
danym lokalu czy też nie - jeżeli woda będzie zużywana to będzie oznaczało, że tam ktoś 
przebywa i opłata będzie naliczana również za odpady. 
 
Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż ten pomysł o którym wspomniał Wójt dotyczący 
naliczania opłaty przy odbiorze wody jest dobrym pomysłem. Rozmawiając z mieszkańcami 
przekonał się o tym, że wielu ludzi uczestniczy w systemie, wyrzuca śmieci do kontenerów ale 
nie ma podpisanych umów. Wskazał, iż będzie prosił  prezesa GPK o wyjaśnienie kilku spraw ze 
zużyciem wody jednak warto jest usiąść nad tym tematem i rozpoznać, czy nie zrobić tak, aby 
uzależnić zawieranie umów od zużycia wody. 
 
Radna Pani Mirosława  Katiuszyn wyjaśniła, iż zna ustawy o podatkach od nieruchomości lecz 
chciała zapytać czy jest tam zapis, że rolnik musi mieć jedno mieszkanie i dom ?  
 
Wójt Gminy zauważył, iż radny miał chyba na myśli bardziej gospodarstwo rolne  . 
 
Radna Pani Mirosława Katiuszyn zauważyła, iż jeżeli rolnik ma mieszanie to i tak płaci podatek 
od nieruchomości. Jest  natomiast zwolniony z podatku w przypadku gospodarstwa.  
 
Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż nie rozumie intencji radnej, ale wyraźnie wskazał, że 
jeżeli chodzi o rolnika to jest on zwolniony z podatku. Jeśli ma natomiast tych mieszkań czy 
domów więcej to jest problem i należałoby to wyjaśnić. 
 
Wójt wyjaśnił, iż zostanie to sprawdzone i udzielona w tym zakresie odpowiedz. 
 
Ad pkt 5 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Brak dyskusji. 
 
Ad. pkt 6 Przyjęcie protokołów : 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Juchniewicz zauważyła, iż z uwagi na obszerną treść 
nie wszyscy radni zdążyli zapoznać się z protokołem z poprzedniej sesji. W związku z 
powyższym Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach. 
Po wznowieniu sesji Przewodnicząca Rady Gminy spytała czy wszyscy radni zapoznali się z 
protokołem z poprzedniej sesji. Z uwagi na brak dyskusji poddała pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z sesji Rady Gminy Kętrzyn z dnia 05 grudnia 2018 roku. 
Radni 13 głosami „za” przyjęli  

 
Przebieg głosowania : 

„za”:     13 radnych :Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska  
 Barbara, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia,  
 Katiuszyn Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, 

Pietkiewicz Iwona, Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew,  
Tomasik  Mirosław, Wyszomirski Tomasz,  

   „przeciw”  :   0 radnych;  
    „wstrzymało się” :   0 radnych:  
 
Radna Pani Renata Olechnowicz zwróciła się z prośbą, by protokół był przekazywany radnym 
przed sesją wraz z materiałami i projektami uchwał w formie elektronicznej. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie propozycję radnej, by protokoły z sesji 
były przekazywane w formie elektronicznej wraz z materiałami sesyjnymi. 
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Radni 10 głosami  "za", oraz 2 głosami „przeciw” oraz 1 głosem „wstrzymującym się”  przyjęli 
wniosek radnej.  
 
Ad.pkt.7 
 
1/ Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż Rada spotyka się zawsze w poniedziałki o 
godzinie 14.00 w tygodniu, w którym jest sesja.  Dodała, iż każdy ma prawo udziału w takich 
spotkaniach do czego serdecznie zaprasza. 
 
2/ Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż do Rady Gminy wpłynęło pismo Wójta Gminy 
o zajęcie stanowiska w sprawie zasad gospodarowania gminnym zasobem nieruchomości,                    
a następnie odczytała jego treść. Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż te pismo 
skieruje do wszystkich komisji w celu przeanalizowania tematu. 
 
3/ Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż  korzystając z sytuacji, gdy większość 
radnych spotyka się na sesji można byłoby pomyśleć o ukonstytuowaniu się komisji stałych. 
Dodała, iż oczywiście jest to sugestia i jeśli radni mają taką wolę to po sesji można byłoby 
dopełnić niezbędnych formalności w tym zakresie. 
 
4/ Sołtys Sołectwa Kruszewiec zwrócił uwagę na ogłoszenia o odbiorze  odpadów 
wielkogabarytowych. Wskazał, iż ogłoszenia przekazywane są zbyt późno, czasem nawet jeden 
dzień przed samym odbiorem i mieszkańcy nie mają możliwości zapoznania się z 
harmonogramem.  
 
Sołtys Sołectwa Nowa Wieś Kętrzyńska zauważył, iż sam otrzymał harmonogram po świętach, 
podczas gdy odbiór miał miejsce przed świętami. 
 
Sołtys Sołectwa Kruszewiec  spytał , kto rozsyła ogłoszenia? 
 
Prezes Gminnego  Przedsiębiorstwa Komunalnego w Kętrzynie Pan Ryszard Ćwik wyjaśnił, że 
jeżeli chodzi o odpady wielkogabarytowe oraz elektrośmieci w ogłoszeniu jest również 
informacja, że takie rzeczy można bezpośrednio dostarczać do GPK lub zgłosić taką informację i 
te odpady zostaną odebrane. 
 
Sołtys spytał, czy odebranie poza harmonogramem będzie dodatkowo płatne? 
 
Prezes GPK wyjaśnił, iż nie. Zbiórka trwa około 1 tydzień. Jeżeli jest zgłoszenie wówczas jest 
troszkę łatwiej i na pewno zostanie to odebrane w czasie trwania zbiórki. Odpady 
wielkogabarytowe można również dostarczyć samemu na teren spółki  również nieodpłatnie.      
To samo dotyczy również elektrośmieci.  
 
Wójt Gminy Kętrzyn wskazał, iż niedopuszczalne jest zawiadomienie o odbiorze dzień przed 
samym odbiorem. Zwrócił się do Kierownika Referatu Rozwoju Gospodarczego o dopilnowanie 
by zawiadomienia były przekazywane z odpowiednim, przynajmniej tygodniowym 
wyprzedzeniem  tak, by mieszkaniec mógł się z nimi zapoznać i przygotować do ewentualnej 
zbiórki.  
 
5/Sołtys Sołectwa Kruszewiec zauważył, iż chciałby poruszyć temat drogi w Cegielni, która już 
jesienią była poprawiana. Jeżdżą tam ciężkie samochody, które ją rozbijają.  
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż stan drogi w Cegielni pozostawia wiele do życzenia, jednak stan 
jej nawierzchni w ostatnich latach znacząco się zmienił. Wójt poprosił radnych, by wskazali 
która droga z danych okręgów jest priorytetowa do modernizacji. W styczniu odbędzie się 
objazd dróg w celu podjęcia decyzji o dalszych działaniach zmierzających do poprawy ich stanu.  
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Radny Pan Mirosław Tomasik spytał, czy są już ustalone jakieś ogólne zasady dotyczące 
funduszu dróg lokalnych -  jakie dofinansowanie ? 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż dofinansowanie jest do 80 % kosztów kwalifikowanych, jeśli 
natomiast chodzi o konkrety to takiej informacji jeszcze nie ma. 
 
Sołtys Pan Władysław Węglarski zauważył, iż dobrze byłoby powiadamiać sołtysów gdzie będą 
dokonywane przeglądy dróg.  
 
6/ Sołtys Sołectwa Biedaszki  spytała,  od kiedy ruszają roboty publiczne na terenie sołectw. 
Wójt Gminy Kętrzyn poprosił o przekazywanie informacji o zapotrzebowaniu. 
 
 
7/ Wójt Gminy Kętrzyn zaprosił wszystkich obecnych na orszak Trzech  Króli, który odbędzie się 
6 stycznia w Karolewie. Wójt złożył również wszystkim obecnym noworoczne życzenia na 
nadchodzący 2019 rok.  
 
Protokół zakończono i podpisano. Protokół zawiera 9 stron oraz  12 załączników. 
 
 
 
 

Protokołowała :               Przewodnicząca Rady Gminy  
 

    Inspektor ds. obsługi rady              Teresa Marzena Juchniewicz 
              Jagoda Pyrka    


